



## REFERAT bestyrelsesmøde

**Onsdag, 14. august** kl. 19.00-21.00, Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Dee, Kathrine, Lasse, Markus, Mona, Nicolai, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer:

Referent: Kathrine

Afbud: Carsten og Markus

### 3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	<b>Referat sidste møde</b> Monas underskrift mangler på sidste referat		Kathrine, Sekretær
1b	<b>Økonomi</b>	285.097,49 kr. på sogneforeningens konto. Indkøb af nye skilte til loppemarked og indkøb af æblemostudstyr denne sommer. Fin indtjening de første 14 dage ved det nye loppemarked. 88.041,58kr på naturens dag-konto.	Søren, Kasserer
	<b>Vedtægtsændring vedr. referatgodkendelse</b>	Vi venter	

### 2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	<b>Trafikforholdene på Søndervig Landevej:</b>		Carsten
2b	<b>Madpakkehuset/SPANGEN:</b> - Renovering af infohuset vest for Vonå: status  - Næste møde 26.8.2024	Intet nyt – obs ved Carsten. Ursula sender referat til Nicolai	Carsten Nicolai Ursula
2c	<b>Det blå Trail (langs Vonå):</b>	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2d	<b>Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):</b>		Tom
2e	<b>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen:</b>  Status fra møde i aktivitetsudvalget  <u>Arrangementer 2024:</u> - 4.10.2024 MD Duo, Bajer og Burger-arrangement – HIMS med X-i kalenderen er udsendt.	Mødes 20/8 2024 – derfor intet nyt nu	Nikolaj og Lasse
2f	<b>Naturens dag:</b> 10års jubilæum, søndag 8.9.2024, emnet i år: BIODIVERSITET - Morten D. D. skal holde	Brochurer uddeles, Ursula fordeler.	Ursula, Dee

	<p>åbningstale og foredrag.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Udkast til brochure er udsendt til deltagerne.</li> <li>- Næste informationsmøde mandag 19.8. kl. 17 ved Røjklit Havn.</li> </ul>	<p>Obs på det store flag ved Røjklitvej, Dee undersøger.</p> <p>Ekstra aktivitet med børn efter morgenmad.</p> <p>Dee og Ursula tjekker mailadresser og om de har fået.</p> <p>Mona, Søren, Bodil og Nikolaj og Lasse kommer ikke til info-møde 19/8. Resten må meget gerne deltage.</p> <p>Telt, borde og stole stilles op fredag – så mange som muligt deltager.</p> <p>Søndag morgen møder vi ca. 7.30</p> <p>Søren, Nikolaj og Ove kører traktorer om formiddagen – Ove har to med.</p> <p>Ingen ponyridning i år.</p> <p>Obs at gå på fb – Naturens dag – Holmsland.</p>	
2g	<b>Grundlovsdag:</b>	Evt. at folk gerne selv tager kage med, så det bliver nemmere for alle.	Bodil
2h	<b>Velkomst ambassadør:</b>		Dee, Bodil
2i	<b>Borgerhenvendelser</b> - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster – tilbagemelding fra skolen?	Intet nyt	Ursula/Dee
	<p>Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden</p> <p>Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet.</p> <p>Hvad skal der ske med bygninger?</p> <p>En borgerhenvendelse med ønske om at samle en gruppe vedr. et friplejehjem.</p> <p>Såfremt der kan samles en interessegruppe, vil Sogneforeningen facilitere et møde.</p>	Intet nyt	Ursula
2j	<b>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</b> - Nyt navn?	Vi tænker i nyt og fedt navn.	Mona og Nikolaj
2k	<b>Baggersvej/Surfspot</b> - Ideer til en indvielse af p-pladsen – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten		Carsten, Markus
2l	<b>Æbledag 2024</b>	Der var møde 12/8 2024	Tom

	<p>Status æblepresseday. Nyt fra arbejdsgruppen?</p>	<p>Der er bestilt nyt materiel Erik Didriksen er trådt ud og i stedet er Mogens Christiansen er trådt til. Der testes 25/8 kl. 10 hos Tom.</p> <p>Dagen er arrangeret til 28/9 og 26/10 ved hallen. Vi koger ikke mosten her, men vi anbefaler, at folk kan gøre det derhjemme selv.</p> <p>Der er styr på det hele. Husk markedsføring og opslag rundt omkring. Pølsevogn bestilles ved Dorte obs Nikolaj</p>	
--	--	--	--

### 3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	<p><b>Bykort/oversigtskort til Kloster</b> Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.</p>		Søren, Dee

### 4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<p><b>Helhedsplanen / HotSpot</b> - "Storytelling" for HotSpot afsluttet. - Fundraising gruppen er i gang.</p>	<p>Vi afventer. Vi venter på kunstnerne vedr. materialevalg. Vi er ikke afhængige af deadlines fra alle fonde, vi søger snarest.</p> <p>Siden mødet: første regning er kommet. Kenneth og Rebecca har sammen med Realdania deltaget i kulturmødet på Mors.</p>	Ursula, Bodil, Dee mfl..
	<p><b>Kloster Syd:</b></p>	Afventer	Ursula
	<p><b>Kommunikationsgruppe</b> - <u>Bosætningsudvalg:</u> - Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster. Modtaget svar fra RSKK: "Den politiske behandling af et potentielt forbud mod flexboliger er blevet udsat, da man har været nødt til at undersøge flere forhold. Sagen forventes behandlet til januar." Til info har Dagbladet søgt aktindsigt. Rykket 6.3., svar fra RSKK:</p>	<p>Det er frustrerende og vi føler, vi har gode argumenter for ikke at have flere flex-boliger. Vi tager fat i kommunen og politikere i løbet af sensommeren.</p>	Ursula,

	<p>"Sagen er desværre trukket ud, da der er opstået nye komplikationer. Vi afventer i øjeblikket svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen."</p> <p>Rykket 2.6., svar fra RSK: stop af flexboliger kræver en ny lokalplan. Der afventes svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen.</p> <p>- "Velkommen Her!"/ Kultur-Café med mulighed for "kontaktfamilier/mentorer" og introduktion til det lokale foreningsliv. Opstartsmøde var den 25.3. Opstart efter sommerferie.</p> <p>- Mail fra Bjarne Christensen 24.4.2024 vedr. lånemuligheder til huse.</p> <p>- <u>Klimasø/Sogneparken</u>: Status på lukket skraldespand. - Tømning af skraldespand: - Opsætning af skilt:</p> <p>- <u>Dagli' Brugsen</u></p> <p>- <u>HIMS</u>:</p> <p>- <u>Radio Klitholm + Radio Ringkøbing</u></p>	<p>Tirsdag 10/9 kl. 18.30 til ca. kl. 20.00 til første møde og snak om hvilke behov der er. Lidt "leaning by doing" da der er inviteret børn med. 7-8 frivillige. Mona og Kathrine er med. På skolen. Sendes til hele bestyrelsen.</p> <p>Ursula kontakter Janus Vestergaard, Stadil Sparekasse og Jes Nissen fra Landdistriktsrådet???</p> <p>3800kr for ny skraldespand – Tom køber Skilt afventer.</p>	<p>Dee</p> <p>Ursula og Lasse</p> <p>Tom</p>
	Hytteby:		
	Æ Pold: Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.		
4b	<b>LAG:</b> <a href="https://lag-lemvig-ringkoeblingskjern.dk/">https://lag-lemvig-ringkoeblingskjern.dk/</a>	Intet nyt	Lasse og Kathrine
4c	<b>LDR:</b> <a href="https://www.rsk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet">https://www.rsk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</a>	Intet nyt	Marie / Ursula

	Tilbage melding: - Fælles årsmøde 24.5. i Skive. Mulighed for at søge midler i 2024:		
4d	<b>Sognebladet:</b>	- Redaktør-afløser for Ivan, fremtid for Sognebladet. Vi er på jagt efter en, der vil og kan stå med opgaven. Der kan jo sidde en person et sted, der kan og vil overtage. Vi har diskuteret, hvordan det gøres bedst. Vi vil muligvis søge blandt de lokale. Dog først evt. høre Ivan	Bodil
4e	<b>Loppemarked:</b> Status:	- Lejekontrakt med Jørgen Jensen for Møllen på Klostervej 24, blev underskrevet 3.7.2024 med overtagelse 15.7.2024. På rekordtid blev der sat i stand, fundet nyt inventar og flyttet. Åbningen var den 3. august. Der var stort fremmøde af kunder og interesserede. - Der efterlyses en SoMe kyndige i bestyrelsen, som vil lægge nyheder fra Lopperne på FB. Mona er ny So-me ansvarlig.  Der er god stemning og alle er positive. Jørgen Jensen gav smørrebrød til fælles møde. En ekstra åbningsdag har været godt.  Vi vil markedsføre med banner og søger om "rigtig" skilt ved kommunen. Lasse søger. Søren undersøger mulighed for banner ved Brugsens store skilt. Update: er bestilt og er sat op.	Ursula
4f	<b>Flagallé:</b>	Intet nyt – bliver på bandsbyvej	Søren
4g	<b>Julebelysning:</b>	Intet nyt	Carsten
4h	<b>Grønne områder:</b> - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Intet nyt	Carsten
	<b>Søge midler:</b> - Nogle aktuelle?  Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på <a href="http://www.fonde.dk">www.fonde.dk</a> Afventer offentliggørelsen af det valgte projekt for Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), før der kan søges flere midler til dette projekt.	Afventer	Alle

## 5. EVENTUELT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	<b>Evt.</b>  - VestRum kort med seværdigheder. Opdatering fra Lasse: - Har vi fået eksemplarer?  - Forslag fra generalforsamlingen: skilte til Æ'Pold (Martinl Nyrop) og Antons Vej.  - Jule-hytte ved Julegården - Da vi nu har fået plads på Møllen tænker jeg, at vi skal opgive hytten.  - Førstehjælpskursus Status:  - Forespørgsel fra Skolebestyrelsen mht. blomster til plantekasser  - Poul Erik Jørgensen fra Ringkøbing Plantningsforening har kontaktet os  - Frivilligvest kursus vedr. ChatGPT  - Lokalarkivet holder stiftende generalforsamling  - Frivilligdatabase Status:	  Tages med sammen med Naturens dag-brochurer. Afleveres forskellige steder.  Ole Lange skriver. Søren tager fat i Ringkøbing skilte. Christian Pugflod vil lave smedjernes-holder.  Vi aflyser vores deltagelse, da der er julesalg i loppemøllen  Vi kontakter HGU, der måske kan arrangere igennem DGI.  Afsluttet. Kostede 911kr  - Bodil har skrevet ansøgningen og indhentet tilbud for beplantning. Den er godkendt.  Ursula, Dee og Bodil deltog ved kursus i AI 27.6.2024 i Smedenens Hus, som var meget interessant og lærerigt.  - Stiftende generalforsamling fandt sted 24/6, hvor Bodil, Dee og Ursula deltog.  Intet nyt	Ordstyrer  Lasse  Søren/Bodil  Ursula  Tom/Mona  Ursula  Ursula/Bodil  Ursula  Bodil  Kathrine, Mona

- Ansøgning El-ladecykel	Stander/holder er klar i skolens cykelskur. Vi venter på cykel.	Dee/Bodil
- Gaveregulativ for Sogneforeningen	- Udkast til Gaveregulativ sendt til bestyrelsen. Rettelser bl.a. ved fødsel og begravelser.	Ursula, Bodil
Kørsel	Man bedes sende km, takst, beløb til Søren.	Søren

## 6. NÆSTE MØDE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<b><u>DATOER for 2024</u></b> - Tirsdag 3. september 2024 - <b>Naturens Dag</b> <b>Søndag d. 8. september 2024</b> - Torsdag d. 3. oktober 2024 - Mandag d. 4. november 2024 - Tirsdag d. 3. december 2024	Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.  <b>Ursula sender forslag til nye datoer i det nye år.</b>	

\_\_\_\_\_  
Formand: Ursula Bækkegaard

\_\_\_\_\_  
Næstformand: Lasse Sunesen

\_\_\_\_\_  
Sekretær: Kathrine Kaspersen

\_\_\_\_\_  
Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

\_\_\_\_\_  
Medlem: Tom Poulsgaard

\_\_\_\_\_  
Medlem: Carsten Grønne

\_\_\_\_\_  
Medlem: Nicolai Sørensen

\_\_\_\_\_  
Medlem: Markus Klenke

\_\_\_\_\_  
Medlem: Mona From

---

1. Suppleant: Dee Berger

---

2. Suppleant: Bodil Hindsholm